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PROCÉS DE PARTICIPACIÓ DEL PLA DIRECTOR DEL PARC DEL CASTELL DE L’ORENETA 
 

ACTA DE LA SESSIÓ OBERTA DE CONTRAST  
 
Dia i hora: 26 de juny de 2023 a les 18 h 
Lloc: Seu del Districte de Sarrià-Sant Gervasi, plaça del Consell de la Vila, 7 
 
Assistència a la reunió 
Per part de la ciutadania, entitats i col·lectius: 12 (3 dones i 9 homes) 
 
Amigues i amics del Parc de l'Oreneta 
AVV de Sarrià 
AVV de Pedralbes 
CEE Centre Pedralbes 
Centre Estudis Modelisme Vapor Barcelona (El Tren de l'Oreneta) 
Centro Asturiano 
Institut Escola Costa i Llobera 
 
Per part de l’Ajuntament de Barcelona: 
 
Anna Sánchez, Departament de Participació  
Armand Fernández, Gerència d’Urbanisme 
Eva Albaladejo, Democràcia Activa 
Francesc Jiménez, gerent de l’Institut Municipal de Parc i Jardins  
Izaskun Martí, Institut Municipal de Parcs i Jardins  
Jaume Oliva, conseller del Districte de Sarrià-Sant Gervasi 
Joan Sarsanedas, Institut Municipal de Parcs i Jardins  
Maite Català, gerent del Districte de Sarrià-Sant Gervasi 
Montse Fraile, Districte de Sarrià-Sant Gervasi 
Pep Baró, Oficina de Collserola 
Toni Abelló, equip redactor  
Xavi Tercero, Quòrum 
Xavier Candela, Institut Municipal de Parcs i Jardins 
 
Ordre del dia 
1. Benvinguda institucional (Francesc Jiménez, gerent de l’IM de Parcs i Jardins) 

2. Presentació de la proposta de Pla Director (Equip redactor) 

3. Torn obert de paraules 

4. Tancament de la sessió (Anna Sánchez, Departament de Participació d’Urbanisme, 

Transició Ecològica, Serveis Urbans i Habitatge) 
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1. Benvinguda  
 
Francesc Jiménez dona la benvinguda a les persones assistents i agraeix l’assistència i la 
participació del veïnat i les entitats al llarg del procés participatiu del Pla Director del Parc del 
Castell de l’Oreneta. Seguidament, també agraeix el treball en xarxa i la implicació en el 
procés al Districte i a la resta de serveis municipals,  que han permès aconseguir la fita que 
ens fa tenir una primera proposta de Pla Director. 
 
Finalment informa que l’Ajuntament obre, a partir d’avui, un període de 15 dies per tal que 
la ciutadania, abans que es tanqui la redacció, pugui fer-hi els seus comentaris i propostes 
sobre el document de Pla Director que avui es presenta. 
 
2. Presentació de la proposta de Pla Director  
 
Toni Abelló explica la proposta de redacció del Pla Director. Comença fent un repàs a tota la 
informació que han recollit, des del buidat d’arxius fins a dades històriques, arqueològiques, 
planimètriques, etc., així com les recollides gràcies al procés participatiu. Seguidament 
explica la diagnosi realitzada amb les diferents anàlisis per àmbits que han fet i, després de 
emmarcar els objectius del Pla, finalitza amb l’explicació de les propostes a què han arribat. 
 
*es pot consultar la presentació de la proposta de Pla Director a 

https://www.decidim.barcelona/processes/parcoreneta/f/5419/meetings/6485 

 
3. Torn obert de paraules 
 

- AVV Pedralbes: Quan acabarà la redacció del Pla i quan s’aprovarà? Com serà la 
connexió amb la  carretera de Les Aigües? Resposta (R): A finals de juliol es farà una 
primera entrega del document del Pla.  El Pla Director del Parc tindrà un llistat de 
projectes a desenvolupar, un full de ruta durant els propers 20 anys i, un cop aprovat, 
caldrà prioritzar accions, juntament amb el veïnat, i també buscar finançament per 
costejar les accions. Quant a la connexió amb la carretera de Les Aigües, encara no 
s’ha desenvolupat però és la voluntat de l’Ajuntament. 
 

- AVV Sarrià: enhorabona a l’equip redactor per l’estudi i sobretot per la part 
hidrogràfica. No obstant això, trobo a faltar dades de la biodiversitat de la fauna 
(aus). Seria interessant incloure aquest estudi. També proposo recuperar la caseta 
del guarda i d’informació del Parc. Com condiciona tenir un Pla Director respecte 
possibles intervencions urbanístiques de privats i públics? R: el Pla Director no és un 
instrument de planejament sinó que és un full de ruta de millores a fer sobre el Parc. 

 
- Nico Sant: trobo a faltar una valoració econòmica per començar a veure què poden 

costar les accions i la inversió de manteniment actual. Demano que hi hagi un 
compromís del Districte amb una reserva de diners anual del seu pressupost per fer 
intervencions del Pla Director al Parc. Pot haver-hi un equip exclusiu de manteniment 
del Parc?. R: A l’entrega final del document es farà una valoració econòmica de les 

https://www.decidim.barcelona/processes/parcoreneta/f/5419/meetings/6485
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accions i del manteniment del Parc. Des del Districte de Sants-Montjuïc proposem 
establir un diàleg veïnal entre districte i Parcs i Jardins per prioritzar les accions i per 
a la millora de la gestió i manteniment del Parc.  

 
- Centre Estudis Modelisme Vapor Barcelona:  es disposarà de la presentació d’avui? 

fins quan podrem fer-hi comentaris i aportacions de millora?. R:  Demà us enviarem 
el document que s’ha presentat i podreu adreçar les vostres aportacions fins al 14 de 
juliol a procesparticipatiu@bcn.cat. 

 
- Amigues i amics del Parc de l'Oreneta: què vol dir “que es farà un vial a la part nord 

del parc”?  Demanem també que en qualsevol actuació es tingui en compte el 
sotabosc i la seva riquesa. Proposem prioritzar la recuperació dels murs de pedra 
seca com una de les primeres accions que es facin al Parc en el marc de 
desenvolupament del Pla Director.  R: La projecció és un vial de servei no asfaltat per  
tal que els vehicles de serveis, sobretot Bombers i ambulàncies, puguin accedir a la 
zona alta del Parc. 

 
- Institut Costa-Llobera: trobem a faltar la part pedagògica, amb una aula de natura o 

d’interpretació. Les entrades del Parc, espai de trobada familiar, necessiten un reforç 
de manteniment que es podria aconseguir amb el pressupost d’entorns d’escoles 
segures. Com es pot blindar el Parc de les agressions urbanístiques com ara la 
construcció de cases de luxe que volien un accés al Parc creuant l’escola?. També 
tenim problemes amb les papereres i contenidors a causa dels atacs de senglars. R: 
l’aula de natura o d’interpretació sí que s’hi contempla amb l’habilitació d’un centre 
d’interpretació. 

 
- AVV Sarrià: volem disposar del document sencer. R: demà us enviarem el document 

sencer del que disposem actualment. El que us hem projectat és una síntesi que 
recull molt bé el contingut del document complet. 

 
- VeÍ: per què no s’obre la zona del ponis? R: la intenció és obrir-la al més aviat 

possible però abans cal resoldre alguns problemes de desnivells. 
 

- Centre Estudis Modelisme Vapor Barcelona:  s’hauria de treure la tanca de diferents 
zones que ja s’han convertit en zona de parc. R: la retirada de tanques està prevista 
al Pla Director. 

 
- Veí: es farà una proposta de pla d’implementació de les actuacions del Pla Director?. 

R:  proposem fer una llista de les accions més urgents i anar-les executant conforme 
es vagi trobant finançament del pressupost municipal, tant del Districte com de Parcs 
i Jardins i d’altres àrees municipals. 

 
 
 
 

mailto:procesparticipatiu@bcn.cat
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4. Tancament de la sessió 
 
Anna Sánchez agraeix l’interès de les persones assistents i els recorda que a l’endemà se’ls 
enviarà el document sencer per tal que el puguin treballar i fer-hi aportacions fins al 14 de 
juliol. Per últim, els comunica que a la tardor, un cop acabada la redacció del Pla Director, es 
farà la sessió de retorn del procés participatiu. 
  
La sessió finalitza a les 20 h. 
 
Acta elaborada per: Xavi Tercero, Quòrum SL. 


